
Proces-verbal
Tncheiat Tn 9edinta Comisiei de transport 9i mobilitate urbana

din data de 3 iunie 2025, ora 9,30

Sedinta s-a desfasurat Tn format mixt, in sala de consiliu, Primaria
Municipiului Bucure9ti.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
30.05.2025 a domnului pre9edinte Mitu Razvan – Aurel.
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MITU RAZVAN – AUREL - PRE§EDINTE – prezent

SUSAI ALEXANDRU – SECRETAR - prezent

ARTIMON MARIAN - prezent

TURMAC GEORGE - ADRIAN - prezent

NICOLAIE GEORGE - prezent

MANOLE GELU – CIPRIAN - prezent

DOBRESCU DANIEL - prezent

SABO BOGDAN – ALEXANDRU - prezent

HIOHI ALBERT – LAURENTIU - prezent

FLORESCU §TEFAN – VIOREL - prezent

SUSANU SELENA – GABRIELA - prezent

Ordinea de zi a comisiei:
2. Proiect de hotarare privind aprobarea Studiului de Fezabilitate 9i a
indicatorilor tehnico-economici, pentru obiectivul de investijii “Modernizare
depoul de tramvaie Titan".

3. Proiect de hotarare privind aprobarea Studiului de Fezabilitate 9i a
indicatorilor tehnico-economici, pentru obiectivul de investitii “Modernizare
depoul de tramvaie Colentina".
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Domnul pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

Buna dirnineaja 9i bine aji venit la Comisia de transport 9i mobilitate
urbana!

Pentru astazi avem doua proiecte pe ordinea de zi spre avizare. O
sa Tntreb departamentul tehnic daca avem cvorum, va rog frumos.

Secretariat Tehnic

Buna ziua, doamnelor 9i domnilorconsilieri, domnul pre9edinte. Sunt
prezenji 10 din 11 consilieri generali. Este cvorum.

Domnul pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

Nb mul+umesc. O sa va rog sa votam ordinea de zi. Pentru astazi,
cum v-am spus, avem doua proiecte.

Secretariat Tehnic

Puteji vota .

Cu 10 voturi pentru, 0 abtineri, 0 voturi impotrivi, ordinea de zi
a fost aprobati.

Domnul pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

va multumesc.

Primul proiect este proiect de hotarare privind aprobarea
Studiului de Fezabilitate 9i a indicatorilor tehnico-economici, pentru
obiectivul de investijii “Modernizare depoul de tramvaie Titan".

va rog, daca sunt Tntrebari sau interprelari. Daca nu sunt, o sa rog
departament de resort sa ne spuna cateva cuvinte vizavi de acest proiect.
va rog frumos. Domnul Aflat, va rog.
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Domnul Director General Aflat catalin Sebastian – Directia Generala
Investitii

Buna ziua. Avem proiectul pentru indicatorii tehnico-econornici
aferenji depoului Titan in prima faza 9i depoul Colentina, sunt doua
proiecte derulate de catre STB pentru realizarea studiilor de fezabilitate,
in urma elaborarii studiile de semnalitate, au iesit urmatorii indicatori
tehnico- economici respectiv devizul general care are o valoare care are
o valoare de 486 de milioane 497740,66 de lei fara TVA, din care
constructii si montaj 267887037,209 lei fara TVA. in ceea ce prive9te
durata de realizare a investijiei, conform indicatorilor pe care ii supunem
aprobarii, au reie9it 28 de luni din care 5 luni pentru realizarea proiectului
tehnic 9i cele 23 de luni pentru realizarea execujiei. in cadrul SF-ului au
fost studiate doua scenarii. Un scenariu Tn care se pastra configurajia
actuala a depoului Titan, dar acest scenariu nu a fost recomandat pentru
ca nu a putut sa respecte rigoriile temei de proiectare 9i cerinjelor din
caietul de sarcini pentru funcjiunile unui depou modern, prin urmare a fost
propus 9i recornandat scenariul 2, care a 9i fost avizat Tn cadrul Consiliului
Tehnico-Economic, respectiv demolare 9i refacere integrala a depoului.
Vorbim de 7 km de linie, vorbim de toate functiunile pe care ar trebui sa le
aiba un depou modern, la acest depou avem 16,5 ha de teren pe care se
intewine pe 6 ha pentru realizarea realizarea construcjiilor. Daca daca
aveji, va rog.

Domnul pre9edinte Mlitu F:azvan - Aurel

va rog, daca sunt Tntrebari sau interpelari pe subiect? Daca nu sunt,
Ti muljumesc domnului Aflat 9i o sa va rog sa spunem la vot.

Secretariat Tehnic

Puteti vota

10 voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi Tmpotriva. Aviz favorabil.

Domnul pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

va multumesc



Al doilea proiect este Proiect de hotarare privind aprobarea
Studiului de Fezabilitate 9i a indicatorilor tehnico-economici, pentru
obiectivul de investijii “Modernizare depoul de tramvaie Colentina".

Domnul Director General Aflat catalin Sebastian – Directia Generala
Investi iii

La feI la feI ca 9i depoul Titan, este un studiu de fezabilitate realizat
de catre STB, indicatorii tehnico-economici pentru acest depou, avem o
valoare totala de 365 de milioane RON, din care construcjii 9i montaj 189
de milioane, avem aceea9i durata pentru realizarea obiectivului, respectiv
28 de luni, din care 5 luni pentru proiectul tehnic 9i 23 pentru ... este un
depou mult mai mic faR de cel de la Titan, vorbim de 3,3 hectare pe care
acesta este desfa9urat, la feI ca 9i la depoul Titan, au fOBt vizate doua
scenarii, scenariul Tn care se pastreaza configura jia existenta 9i un
scenariu Tn care a fost recomandat 9i aprobat, in care se prevede
demolarea integrala cu excepjia cladirii pentru postul de transformare 9i
reconfigurarea Tn integralitate a depoului. Aici vorbim de 4,4 Km de linie 9i
reconstruirea integrala a depoului Tn configuratia prezentata Tn studiul de
fezabilitate. A9 dori sa mai menjionez ca dorim Tn programul regional
Bucuresti-llfov sa includem la finantare atat cei 50 de km de infrastructura

de tramvai pe care ii avem la momentul de faQ in executie Tn diverse
stadii, ca vorbim de proiectare sau execu+ie propriu zisa, cele doua
depouri despre care vorbim astazi 9i sunt supuse aprobarii Consiliului Tn
9edinja de maine precum 9i achizijionarea de material rulant. Daca aveji
Tntrebari, va rog .

Domnul pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

Am vazut ca domnul Dobrescu pe grup a pus cateva Tntrebari 9i o
sa-I rog sa le puna 9i Tn cadrul comisiei.

Domnul consilier Dobrescu Daniel

Din pacate nu mi-a mers sunetul 9i n-am putut sa Ie pun la momentul
potrivit. Am doua Tntrebari de la domnul Tufan de la Asociajia Metrou U9or.
La cel din Titan sunt doua terenuri Tn stanga 9i Tn dreapta 9i daca s-a
prevazut 9i extinderea pe aceste terenuri avand Tn vedere tramvaiele
Imperio 9i lungimea lor 9i daca cele doua cladiri, cladirile din ambele
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depouri Titan 9i Colentina vor fi din start gandite pentru lungimea
viitoarelor garnituri de 45 m 9i stajia trafo cred ca a Tntrebat statiile electrice
de care sunt?

Domnul Director General Aflat catalin Sebastian – Directia Generala
Investi iii

Tmi pare Mu, dar se aude foarte Mu. Foarte Tncet. Nu am auzit decat
ceva legat de stajia trafo.

Domnul consilier Dobrescu Daniel

Domnul secretar, poate puteji dumneavoastra sa repetaji Tntrebarile
exact cum sunt pe grup.

Secretariat Tehnic

Depoul Titan are la nord si la Bud cate un teren apartinand tot STB,
Sectia Linii, depozit de fiare vechi si placi din beton. Se are in plan si
extinderea depoului pe unul din cele 2 terenuri in cauza? ...avand in
vedere lungimea mai mare a noilor tramvaie (36m vs 27m in cazul Imperio,
precum si dorinta PMB de a achizitiona inclusiv 45m in viitor).

Cladirile din ambele depouri (Titan si Colentina) vor fi din start
gandite pentru lungirnea viitoarelor garnituri (min. 45m lungirne)?

Modernizarea include si dotarea cu strunguri?

§i a doua Tntrebare: scrie aici neapucand sa ma uit peste
documentatia celor 2 proiecte. Depourile au si substatii electrice? Daca
da, de care? Strict pentru uz intern in depouri, sau sunt substatii mari ale
retelei. Este prevazuta si modernizarea substatiilor electrice?

Tntrebari de la domnul Alex Tufan, Asociatia Metrou Usor.

Domnul Director General Aflat catalin Sebastian – Direc jia Generala
Investitii

Depoul Titan prevede gararea pentru 90 de tramvaie de 36 m. Din
cuno9tinjele mele, au fost luate Tn calcul 9i tramvaiele cu lungimi mai mari
pana Ia 45 m, dotarile sunt complete pentru nevoile funcjionarii unui depou
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modern cu toate funcjiile, 9tiu ca sunt 9i colegii de la STB online 9i am sa-
i rog sa intervina, ei fiind elaboratorii SF-ului pentru confirmare, dar din
cate cunosc, da.

Domnul pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

Nu sunt prezenji colegii de la STB, din ce vad. Noi i-am invitat, dar
nu participa.

Domnul Director General Aflat catalin Sebastian – Direc fia Generala
Investitii

O.K. Deci, din cate cunosc, v-am spus, au fost proiectate astfel Tncat
sa poata acornoda 9i trarnvaiele de 45 m, sunt la momentul acesta
capacitalile de garare acoperite sunt de 90 de tramvaie Imperio, ma rog
de 36 m, nu conteaza brandul, in cel de la Titan si 45 tramvaie Tn cel de la
cel de la Colentina

Domnul pre$edinte Mitu Razvan - Aurel

Domnule Dobrescu, mai aveti alte Tntrebari?

Domnul consilier Dobrescu Daniel

Cu substajia, daca se poate.

Domnul Director General Aflat catalin Sebastian – Directia Generala
Investi(ii

Substatia ramane atat la depoul Colentina, cat §i la depoul Titan,
cladirea aferenta postului de transformare 9i substanjei raman in picioare,
nu se nu se demoleaza Ia feI ca restul cladirilor, urmand sa fie modern izate

pentru nevoile celor doua depouri. Deci cladirea ramane, statiile se
modernizeaza integral.

Domnul consilier Dobrescu Daniel

Am Tnteles. va multumesc
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§i mai am o Tntrebare cu privire la strungul de care este nevoie
pentru rectificarea rojilor. §tim ca nu se folosesc chiar corespunzator 9i
avem probleme 9i de aceea tramvaiele Imperio fac foarte mult zgomot.

Domnul Director General Aflat catalin Sebastian – Directia Generala
Investi+ii

Din din cate cunosc, dar repet, colegii de la STB trebuie sa raspunda
la aceste Tntrebari, ele sunt echipate Tn integralitate 91 parte de strunguri
teoretic ar trebui sa fie la uzina la URAC, dar permiteti-mi sa Tntreb si sa
revin sau, nu 9tiu daca o sa se conecteze sau n-o sa se conecteze colegii,
de9i au fost invitaji, atat proiectantul cat 9i cei de la STB, sa fie prezenti.

Domnul consilier Dobrescu Daniel

va multumesc mult.

Domnul pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

Multumim 9i noi. Daca mai sunt alte Tntrebari. Da, Tncearca un coleg
sa se conecteze, domnul Artimon. Mai dureaza doua minute, O sa va rog
sa supunem la vot, atunci.

Domnul consilier Dobrescu Daniel

Pana la urma avem pe cineva de la STB?

Domnul pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

vad ca s-a conectat domnul consilier Artimon.

Vot, va rog.

Secretariat Tehnic

11voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi Tmpotrivi. Aviz favorabil.
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Domnul pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

Pe final, domnule Dobrescu, vreau sa mai puneti doarTntrebarea de
final pentru colegii de la STB. §tiu ca mai erau ni§te clarificari de facut,
de9i nu le-au auzit, acum s-au conectat, motiv pentru care o sa vi rog sa
repetaji Tntrebarea. va mul+umesc.

Domnul consilier Dobrescu Daniel

Da, va multumesc

Ultima intrebare era cu privire la strungul necesar rectificarii rotilor la
trarnvaiele Imperio. Am injeles ca nu se franeaza tocmai corespunzator si
ca sunt deteriorate 9i ca pentru asta este nevoie de un strung. Daca exista
aceasta planificare.

§i mai am o Tntrebare cu privire Ia Titan. Am injeles ca exista totusi
un risc seismic la cladirile de acolo si daca s-a luat Tn calcul acest lucru
Asta cu referire la pastrarea cladirii 9i modernizarea doar a stajiei efective.

Domnul Director General Aflat cataIin Sebastian – Directia Generala
Investit ii

Am spus legat de legat de cele doua depouri, am spus ca se vor
demola 9i se vor reface integral cu excepjia strict a cladirilor pentru postul
de transformare.

Deci, cladirile se vor demola integral 9i se vor reface de la zero si
riscul seismic nu exista, ele sunt proiectate conform articolului.. .

Domnul Victor Duicu - STB

Sunt prevazute ... echipamentele. in cladirea ... cladirea este noua,
spajiile de producjie, de mentenanta, de reparatii sunt noi, inclusiv
instala+ii de ridicat, inclusiv instala+ie de denisipare, in strungul de bandaje
prevazut spalatoria, ... deci 9i pentru Colentina 9i pentru Titan aceasta
dotare este prevazuta .
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Domnul consilier Dobrescu Daniel

Am injeles. Deci pentru fiecare Tn parte cate un strung. Aveti o
estirnare asupra costului unui strung? §i de ce este nevoie de doua 9i n-
ar putea fi doar unul?

Domnul Victor Duicu - STB

Prejurile sunt in in documentajie. in devizul general sunt cuprinse.
Noi suntem deficitar ca numar de... §i e greu sa plimam tramvaiele de la
un depou la altul.

Domnul consilier Dobrescu Daniel

in momentul de faB, care mai este situatia? Cum se rectifica aceste
benzi de rulare? La tramvaiele Imperio. in momentul de faR, la tramvaiele
Imperio, cum rectificam aceste roji? Acum.

Domnul Victor Duicu - STB

Se aude Tntrerupt, sa 9tili.

Domnul pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

Domnul Dobrescu va Tntreba cum rectificati acum, daca am Tnteles
bine Tntrebarea. in prezent, pana sa va vina echipamentele de care
d iscutam .

Domnul Victor Duicu - STB

Alexandria are strung de bandaje, Dude9ti are strung de bandaje. in
cele doua locatii.

Domnul consilier Dobrescu Daniel

Bine, va multumesc



Domnul pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

va multumesc si eu. Mai sunt Tntrebari? Daca nu mai sunt, o sa
declar 9edinja Tnchisa. va multumesc.

O zi buna!

Sedinta comisiei s-a Tncheiat Ia ora 10.

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat pe baza rezultatelor
generate de sistemul de vot online cu aplica jia integrata Slido.

PRESEDINTE
MITU RAZVAN - AUREL

SECRETAR
,NDRU


